
Protokół Nr 14/2016 

czternastej  sesji Rady Gminy odbytej w dniu 11 lutego 2016r. 

w Gminnym Ośrodku Kultury w Piaskach, ul. Strzelecka 4. 

 

Ad. 1 Otwarcie, powitanie, stwierdzenie kworum. 

  

Przewodnicząca Rady Gminy, Pani Irena  Różalska powitała radnych, Wójta Gminy Piaski, Pana 

Wiesława Glapkę, Sekretarza Gminy, Pana Andrzeja Koniecznego, Skarbnika Gminy, Panią Elżbietę 

Karolczak , sołtysów, zaproszonych gości oraz media.  

  

Stwierdziła, że w dzisiejszej sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi kworum przy którym może 

obradować i podejmować uchwały Rada Gminy Piaski. (rada liczy 15 radnych) 

  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

  

Ad. 2 Informacja na temat porządku obrad 

 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała o zmianie programu sesyjnego. Poprosiła o wykreślenie 

pkt. 4 Sprawozdanie z działalności Powiatowej Izby  Rolniczej w roku 2015. Poinformowała, że Pan 

Krzysztof Wujczak ze względu na zły stan zdrowia nie mógł uczestniczyć w dzisiejszej sesji i poprosił 

o zaproszenie w terminie późniejszym.  

 

Następnie odczytała porządek obrad:  

 

1. Otwarcie obrad, powitanie, stwierdzenie kworum. 

2. Informacja na temat porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy Piaski. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy Piaski. 

6. Sprawozdania przewodniczących komisji. 

7. PODJĘCIE  UCHWAŁ W SPRAWIE: 

- zmian w uchwale Nr XIII/80/2015  Rady Gminy Piaski z dnia 29 grudnia 2015r.    

- zmian budżetu i zmian w budżecie gminy na 2016r.; 

- planu pracy Komisji Rewizyjnej; 

- określenia kryteriów w postępowaniu rekrutacyjnym do przedszkola, oddziału 

przedszkolnego w szkole, szkoły podstawowej i gimnazjum prowadzonych przez Gminę 

Piaski oraz określenia dokumentów niezbędnych   do potwierdzenia tych kryteriów ; 

-  wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

najmu; 

 - określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy 

pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, 

którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 

rzecz gminy. 

      8. Zapytania, wolne głosy i wnioski.  

      9. Zakończenie obrad. 

 

Za porządkiem obrad głosowało 15 radnych.  

 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji głosowało 15 radnych.  

 

 

 



Ad. 4 Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy Piaski. 

Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy Piaski z okresu międzysesyjnego stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

Ad. 5 Sprawozdanie Wójta Gminy Piaski. 

Sprawozdanie Wójta Gminy Piaski z okresu międzysesyjnego stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 6 Sprawozdania przewodniczących komisji. 

 

Przewodniczący Komisji  Oświaty, Pan Konrad Szafranek poinformował, że komisja oświaty w roku 

2016 spotykała się dwa razy. Pierwsze posiedzenie odbyło się w styczniu i dotyczyło utworzenia 

strefy gospodarczej w Szelejewie a, co za tym idzie zwolnienia z podatku Domu Zdrowia i Spokoju               

w Szelejewie Drugim. Komisja jednogłośnie ustaliła, że nie będzie tworzyć nowej strefy 

gospodarczej, gdyż jest już w Grabonogu  i potrzebuje jeszcze dużych nakładów pieniężnych. Drugie 

spotkanie komisji odbyło się w lutym, dotyczyło sytuacji oświatowej na terenie Gminy. Komisja 

wystosowała stanowisko iż w pierwszej kolejności należy poczekać na nabór w przedszkolu,               

a następnie  zastanowić się nad tworzeniem oddziałów.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Pan Wiesław Woźniak  poinformował, że wspólne posiedzenie 

trzech stałych Komisji rady odbyło się 10 lutego, na którym obecni byli: Wójt Gminy, Sekretarz 

Gminy, Skarbnik Gminy, zaproszeni goście: Dyrektor ZS w Piaskach, Pani Henryka Jurkowaka – 

Klupś, Dyrektor ZS w Szelejewie Pani Dorota Dolata, Dyrektor ZS w Bodzewie Pan Zbigniew 

Jakubowski, Dyrektor GOK w Piaskach Pan Jan Nawrot. Dyrektorzy podległych jednostek zdali 

sprawozdania z wypoczynku zimowego w placówkach oświatowo – wychowawczych. Następnie 

Kierownik ZOSz w Piaskach, Pani Edyta Biernacka szczegółowo omówiła sprawy związane ze 

zmianą systemu oświaty. Kolejnym punktem było przedstawienie informacji o możliwości otrzymania 

dofinansowania zewnętrznego, którą przedstawili: Inspektor ds. inwestycji i zamówień publicznych, 

Pan Witold Furmaniak jak również Pani Edyta Birenacka. Dalej szczegółowo omówiono projekty 

uchwał podejmowane na sesji. W wolnych głosach i wnioskach  zapoznano się z opiniami RIO w 

Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania przez Gminę Piaski deficytu 

budżetu, a także w sprawie wyrażenia opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu Gminy Piaski. 

Obydwie opinie są pozytywne.  

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, Pani Maria Wesołek poinformowała, że posiedzenie Komisji 

Rewizyjnej odbyło się dnia 10 lutego, na której przygotowano plan pracy komisji na rok 2016.                    

Po wspólnym przeanalizowaniu poszczególnych tematów kontroli przedstawionych w planie pracy, 

członkowie komisji jednogłośnie zatwierdzili plan pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2016.  

Radna odczytała plan pracy.  Poinformowała również, że pierwsza kontrola została zaplanowana                

na  3 marca 2016rok i poproszono Panią Skarbnik  Elżbietę Karolczak o przygotowanie dokumentów 

do kontroli dotyczących przeprowadzenia pierwszego punktu kontroli. 

 

Ad. 7 PODJĘCIE  UCHWAŁ W SPRAWIE: 

- zmian w uchwale Nr XIII/80/2015  Rady Gminy Piaski z dnia 29 grudnia 2015r.    

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

 

Odpis Uchwały Nr XIV/83/2016 w sprawie zmian w uchwale Nr XIII/80/2015  Rady Gminy 

Piaski z dnia 29 grudnia 2015r. stanowi  załącznik do protokołu. 

 

- zmian budżetu i zmian w budżecie gminy na 2016r. 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

 

Odpis Uchwały Nr XIV/84/2016 w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie gminy na 2016r. 

stanowi  załącznik do protokołu. 



 

- planu pracy Komisji Rewizyjnej 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

 

Odpis Uchwały Nr XIV/85/2016 w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej stanowi  załącznik 

do protokołu. 

 

- określenia kryteriów w postępowaniu rekrutacyjnym do przedszkola, oddziału przedszkolnego w 

szkole, szkole podstawowej i gimnazjum prowadzonych przez Gminę Piaski oraz określenia 

dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów  

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

 

Odpis Uchwały Nr XIV/86/2016 w sprawie zmian określenia kryteriów w postępowaniu 

rekrutacyjnym do przedszkola, oddziału przedszkolnego w szkole, szkole podstawowej i 

gimnazjum prowadzonych przez Gminę Piaski oraz określenia dokumentów niezbędnych do 

potwierdzenia tych kryteriów stanowi  załącznik do protokołu. 

 

-  wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

 

Odpis Uchwały Nr XIV/87/2016 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy najmu stanowi  załącznik do protokołu. 

 

- określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się 

z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, którzy nie są 

zobowiązani do ponoszenia opłat  za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

 

Odpis Uchwały Nr XIV/88/2016 w sprawie zmian określenia górnych stawek opłat ponoszonych 

przez właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości 

ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat  za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy stanowi  załącznik do protokołu. 

 

Ad. 8. Zapytania, wolne głosy i wnioski.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że radny powiatu, Pan Zenon Norman, przeprasza, ale 

nie mógł być dzisiaj obecny na sesji. Prosił o przekazanie, że na wycinkę krzewów powiat w tym roku 

przeznaczył  3 krotnie więcej niż w roku ubiegłym (czyli z 40 tys zł na 120 tys zł).  

 

Sekretarz Gminy, Pan Andrzej Konieczny poprosił o wywieszenie informacji, że PSZOK w 

Smogorzewie otwarty będzie również w poniedziałki od godz. 1000 do godz. 1200.  Zachęcił również 

wszystkich obecnych do przekazania 1% podatku dla dzieci z terenu Gminy Piaski. Sekretarz Gminy 

poinformował również o konferencji organizowanej prze Lokalną Grupę Działania Gościnna 

Wielkopolska w Pępowie pt. „Ochrona kształtowania zasobu wiejskiego na obszarze Gościnnej 

Wielkopolski, działania lokalne i regionalne”, które  odbędzie się dnia 4 marca 2016r. do godz.  1000  

w Miejskiej Górce. Na spotkanie należy zgłosić się jako mieszkańcy, dlatego Sekretarz Gminy 

poprosił Radnych i Sołtysów, którzy chcieliby wziąć udział w konferencji o  przekazanie telefonicznej 

informacji do Urzędu Gminy . Zakomunikował  również, że dnia 18 lutego 2016r. o godz. 1300 w 

GOK w Piaskach odbędą się konsultacje społeczne Komendanta Powiatowego Policji dla 

mieszkańców Gminy Piaski na temat bezpieczeństwa, czy miejsc, które wymagają szczególnego 

nadzoru  po to aby wyeliminować wszystkie nieprawidłowości. Pan Andrzej Konieczny oznajmił, że 



w piątek 12 lutego 2016r. dzieci uczęszczające do Zespołów Szkół na terenie Gminy otrzymają  

jabłka.    Prośba dla rodziców, bądź opiekunów prawnych, aby odebrali jabłka ze szkół, jest to 13 kg 

na dziecko. 

 

Przewodnicząca rady Gminy poprosiła Wójta Gminy o przedstawienie informacji dotyczących  zmian 

oświatowych. 

 

Wójt  Gminy Piaski poinformował, że odbyło się już kilka spotkań, temat jest trudny do rozwiązania, 

jest bardzo dużo niewiadomych jeżeli chodzi o to jak będzie wyglądał nowy rok szkolny od                         

1 września, nie wiadomo ilu rodziców pośle swoje dzieci do pierwszej klasy wieku w 6 lat, zanosi się 

na to, że jednak  niewielu. Z jednego z zebrań, jakich się odbyło, w Przedszkolu w Piaskach wynikało,              

że jeden rodzic zadeklarował, że swoje dziecko w wieku 6 lat pośle do pierwszej klasy, reszta 6 latków 

pozostaje w przedszkolu. W tym momencie powstaje problem jeżeli chodzi o wolne miejsca                

w przedszkolu dla 3 latków, 4 latków jak również 5 latków.  Ponieważ wszyscy 6 latkowie zostaną              

w przedszkolu nie zwolnią miejsc i w tym momencie nie będzie miejsca dla dzieci w wieku 3 lat.  

Rodzice takich dzieci są zaineresowani żeby swoje pociechy posłać do przedszkola. Coraz więcej 

rodziców pracuje i zależy im na tym by posłać swoje dziecko do przedszkola. Są dwie propozycje. 

Pierwsza to taka, aby oddział 6 latków tworzyć w pomieszczeniu w ZS w Piaskach, decyzja wspólna, 

która zapadła na komisji oświaty iż poczekamy na nabór do przedszkola, który będzie od 1 do 31 

marca. Zobaczymy, ile zostanie zgłoszonych wniosków i wówczas podejmiemy decyzję. Pan Wójt 

oświadczył również, iż chciałby się spotkać z rodzicami 6 latków, zaproponować im oddział w szkole, 

Dzieci 6- lenie( gdyby się nie zmieniła ustawa) w tym roku musiałyby rozpocząć naukę w szkole, 

byłyby uczniami tej szkoły. Druga propozycja jest taka, że jak będzie taka potrzeba, to zostanie 

utworzony w szkole oddział dla młodszych dzieci. Wszystko się wyjaśni po końcu marca, kiedy 

będzie wiadomo ilu rodziców zapisze dzieci do przedszkola. Natomiast nadal nie będzie wiadomo ilu 

rodziców pośle swoje dzieci od września do pierwszej klasy. Wójt Gminy powiadomił również, że 

jeżeli zostanie utworzony oddział przedszkolny w ZS w Piaskach, przy skrzydle gdzie dzieci będą 

miały salę zostanie pobudowane plac zabaw, który jest nieodzownym elementem przedszkola. Radni 

Gminy Piaski dziś zagłosowali za środkami przeznaczonymi na ten cel.  

 

Sołtys, Pan Zenon Słomiński, zwrócił się do Radnego Powiatu, Pana Krzysztofa Deutscha  o wycinkę 

krzewów, gdyż są większe środki, myślę że zostanie to skończone. Natomiast w niedługim  czasie 

odbędzie się spotkanie odnośnie zagrożenia, na którym będą robione mapy zagrożeń. Dlatego też 

chciałem powiedzieć, że droga od nr 19 do nr 35 jest to jedno  wielkie zagrożenie.  Należałoby 

przyjechać i zobaczyć jak wygląda teren po deszczu, w drodze robią się wyrwy, załamania. 

Prawdopodobnie Panowie z wydziału komunikacji i dróg ze Starostwa Powiatowego byli na miejscu, 

jednak nie w chwili kiedy padało. Sołtys dodał, że teraz po deszczu to jest „kataklizm”. 

 

Radny Powiatu, Krzysztof Deutsch powitał obecnych, zakomunikował że nie jest dzisiaj na sesji 

obecny jako gość tylko jako mieszkaniec, ale wystąpi jako radny. Dodał, że nie wie czy pani 

przewodnicząca ma jakiegoś focha czy mnie nie lubi, nie wiem. W każdym bądź razie jest to bardzo 

nieprzyzwoite. Odparł, że robiła pani różne numery ze mną, raz pani zaproszenia wysyłała, raz nie, 

niekiedy nawet każe je pani podrzeć, sięga pani już powoli dna. 

Radny Powiatu poinformował, jeżeli chodzi o krzewy to będziemy wycinać w kierunku od klasztoru 

do Smogorzewa, od Smogorzewa w kierunku drogi Piasków, a w samej miejscowości Piaski to na ul. 

Poznańskiej jest kilka krzewów. Dodał, iż dowiedział się w ostatniej chwili, że mieli wycinać krzewy 

między Strzelcami Wielkimi a Piaskami, lecz będzie to realizować Spółka EKOS, na co ja nie 

wyrażam zgody. 

Przekazał, że oprócz tego zgłosił się do mnie Zarząd OSP Piaski z prezesem na czele                             

o dofinansowanie sprzętu do jednostki. Poinformował, iż rozmawiał  ze Starostą Gostynia i udało się 

sprawę załatwić. Dodał, iż zakup zostanie zrealizowany może za miesiąc, ponieważ sprzęt im się  

należy,  bo należą do ratownictwa krajowego. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, iż musi się ustosunkować do wypowiedzi radnego. 

Dodała, że radny jest mieszkańcem Piasków, jak wszyscy, a przewodniczący rady zaprasza po 



zaciągnięciu opinii Wójta. Przekazała, że nie będę dalej tego tematu rozciągać. Poinformowała, że 

jeśli radny powiatu chce być na sesji,( ja na sesje powiatu również pojechałam bez zaproszenia 

imiennego, byłam szczęśliwa że na tych obradach byłam jednym z wielu zaproszonych gości nie 

wytykałam, że nie zapraszacie, to tyle). Odnośnie dna, proszę pana, to niech się pan po Sali rozglądnie    

i niech pan popatrzy w twarze ludziom z iloma ludźmi z sali już pan jest w jakiś zatargach. 

Powtórzyła, proszę się przyjrzeć. Radna zakomunikowała, że obecnie  rozmawiam ze wszystkimi,          

a jeśli dobrze pamiętam to ja pana rekomendowałam i byłam szczęśliwa, że startuje pan do powiatu, 

więc zastanówmy się kto sięga tego dna. Dodała,  tym bardziej że kiedyś słyszałam iż powiatowy 

radny to już jest elita i nie przystoi używać tego typu słów. Przewodnicząca Rady Gminy powtórzyła   

z iloma osobami na tej Sali  już pan miał zatarg. 

 

Radny Powiatu poinformował, iż pani przewodnicząca nie będzie ingerować w moje prywatne życie    

z kim rozmawiam a z kim nie. Przekazał,  że nie dostaje zaproszeń, a jeśli chodzi o pana wójta to po 

szerokich konsultacjach na pewno by zadecydował inaczej, że zaproszenie być powinno.  Może pani 

się bawić w chowanego z bratem, zawiąże sobie pani oczy będzie pani pięknie wyglądać. 

 

Przewodnicząca Rady odpowiedziała :  proszę pana, insynuacja co do mojego wyglądu, również jest 

grubym nietaktem i niech Pan zachowa odrobinę przyzwoitości, nie przystoi. Dodała, iż szkoda że 

ludzie nie chcą otwarcie powiedzieć co o tym incydencie myślą, a tak, jak powiedziałam, zaproszony 

jest każdy mieszkaniec, jak również ja pojechałam  na zaproszenie ze słupa jako przewodniczący rady 

do powiatu. Wtedy kiedy pan przewodniczący, Krzysztof Deutsch, prowadził obrady. Dodała, byłam 

szczęśliwa że jestem, być może jeszcze kiedyś też pojadę, też nie jestem zapraszana imiennie, a radny 

jest tak samo mieszkańcem gminy jak wszyscy inni, nie ma lepszych i gorszych mieszkańców. 

Pani Irena Różalska zapytała czy ktoś z państwa chce zabrać glos. 

 

Radny Powiatu poinformował, że pani przewodnicząca nie otrzymała zaproszenia na radę powiatu, 

pani przyjechała z ciekawości jak Pan Krzysztof Deutsch prowadzi sesje.  

 

Pani Irena Różalska zapytała, przepraszam dlaczego nie byłam zaproszona? 

 

Pan Krzysztof Deutsch odpowiedział, iż imiennie pani nie była zaproszona. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, to właśnie o tym mówię, panie przewodniczący. 

 

Następnie pan Krzysztof Deutsch odparł, że  niestety pani raz przysyła zaproszenia raz nie, nawet się 

pani posunęła do takiego stopnia że kazała pracownikowi podrzeć zaproszenie. 

 

Przewodnicząca Rady zapytała,  skąd pan to wie, że kazałam podrzeć zaproszenie? Proszę powiedzieć. 

Poinformowała, iż musi Pan powiedzieć, dlatego że Pan  w tej chwili pomawia pracownika i mnie. 

Pani Irena Różalska powtórzyła wielokrotnie, kto panu powiedział..   

 

Radny Powiatu poinformował, iż nie ważne kto to powiedział, ja pomawiam  panią. 

 

Przewodnicząca Rady dodała, iż mianuje się Pan osobą reprezentującą Radę Powiatu i mówi  że 

pomówienie jest sprawą nieważną. Panie Deutsch, trochę naprawdę honoru, zaś co się tyczy rozmowy 

między mną a Panem Wójtem, to jest między mną, a Panem Wójtem. I tak pozostanie proszę pana. Co 

do zaproszeń również formy nie zmienię. 

 

 

Radny Powiatu skierował pytanie do pana Wójta, czy pan Wójt nie zezwolił na moje zaproszenie na 

dzisiejszą sesję. 

 

Wójt Gminy poinformował, iż jako Wójt nie ma nic do zezwalania czy niezezwalania, ponieważ 

zgodnie z Ustawą o samorządzie gminnym pracę rady organizuje Przewodniczący Rady. Dodał, iż 

pani Przewodnicząca nawiązała do ewentualnych konsultacji, ja nie będę się ustosunkowywał do tej 



wypowiedzi. Poinformował, że jest takie powiedzenie, przysłowie, a przysłowia są mądrością narodu, 

że „przykład idzie z góry”. Ostatnio widzimy co się dzieje w sejmie, myślałem że to nigdy nie zejdzie 

na poziom nas - Rady Gminy. Generalnie uważam że tego typu dyskusja dla mnie jest żenująca, nie 

powinno być takiej sytuacji na sesji. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że również tak uważa, a co się tyczy życia osobistego pana 

Deutscha również mnie nie interesuje, natomiast  zatargów na linii Radny Powiatowy i Samorządowcy 

Gminy to już nie jest prywatna rzecz Pana Radnego. 

Przewodnicząca zamknęła XIV sesję Rady  Gminy, oraz życzyła wszystkiego najlepszego na 

nadchodzący weekend. 

 

 

Sesja zakończyła się o godz.1418    Przewodnicząca Rady Gminy 

Protokółowała: Anna Gorynia     Irena Różalska 

 

  


